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Z á p i s  
z 4. zasedání Akademického senátu UHK dne 20. dubna 2005 

Přítomni: Mgr. Lounek, R. Kysilková, Ing. Dittrichová, Ing. Feltl, Ing. Bartoš, S. Nechvílová, 
R. Šimek, dr. Chrzová, dr. Kühnová, Ing. Radocha, R. Kravčík, J. Kubíček, L. Zilvarová 
Nepřítomni: Ing. Čech, P. Fleisigová 
Omluveni: doc. Bílek  
Hosté: doc. Mikulecká, prof. Vybíral, Ing. Klik, doc. Jedličková, Ing. Bednářová, dr. 
Vondráček, Ing. Janeček, Mgr. Tikovský, J. Němeček, S. Lásková  
 
Jednání zahájil a v nepřítomnosti předsedy AS UHK rovněž řídil místopředseda 
akademického senátu Mgr. Josef Lounek.  
 
Předsedající Mgr. Lounek navrhl senátu stažení bodu Studijní a zkušební řád FIM 
z programu jednání. Stažení tohoto budu navrhl předkladatel – AS FIM.  
 
Ing. Feltl navrhl zařadit do programu samostatný bod Výjezdní zasedání AS UHK.  
 
Senát hlasoval o návrhu změn programu.  
 
Hlasováno: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 3 
 
Návrh na změnu programu byl schválen, senát se bude řídit následujícím programem: 
 

1. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2004 
2. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2004 
3. Statut ubytovací komise AS UHK 
4. Stipendijní řád UHK 
5. Výjezdní zasedání AS UHK 
6. Různé 

 
 
1. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2004 
 
Doc. Mikulecká shrnula obsah předložené zprávy a tím i činnost univerzity v uplynulém 
kalendářním roce, který s výjimkou velkého nezdaru v soutěži o přiznání výzkumných 
záměrů hodnotí jako úspěšný.  
 
Prof. Vybíral připomenul základní metodiku zpracování výroční zprávy a její nejdůležitější 
údaje. Výroční zpráva především umožňuje sledovat trendy a zachytit kvantifikovatelná 
hlediska činnosti UHK.  
 
K bodu byla otevřena diskuse, již se zúčastnil prof. Vybíral a Mgr. Lounek. Diskuse 
neovlivnila obsah zprávy, jednalo se pouze o dílčí připomínky technické povahy. 
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2004.  
 
Hlasováno: pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2004. 
 
 
2. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2004  
 
Ing. Klik ve svém vystoupení k projednávanému materiálu zdůraznil následující fakta:  
 



 2

• Novinkou je přidělení částky 100 tis. Kč do Stipendijního fondu rektorátu. Rektorát 
dosud takovýmto fondem nedisponoval a nemohl tak odměňovat studenty, kteří pro 
univerzitu vykonávají prospěšnou činnost. Existence tohoto stipendijního fondu 
napříště tuto situaci řeší.  

 
• Pedagogická fakulta navrhla posílit z kladného hospodářského výsledku kromě 

FRIMu rovněž rezervní fond, což univerzita vítá. 
 

• Snížily se vratky do státního rozpočtu. Z celé univerzity je to pouhých 59 tisíc. Jedná 
se o velice malou částku, jež je výrazně nižší než v loňském roce.  

 
Celkově kvestor hodnotí hospodaření univerzity a fakult jako úspěšné.  
 
K bodu byla otevřena diskuse: 
 
Ing. Feltl: UHK zaujímá dlouhodobě poslední místo z hlediska vědeckého výkonu. Lze najít 
řešení? 
 
Doc. Mikulecká upozornila, že věda se dělá na fakultách a pěstování vědy je otázkou 
koncepce činnosti jednotlivých pracovišť, z nichž mnohé se vědou nezabývají. Situaci ztěžuje 
i fakt, že institucionální předchůdkyně UHK nebyly výzkumně orientované, což v 90. letech 
20. století výrazně zpomalilo start UHK v porovnání s ostatními VVŠ.  
 
Mgr. Lounek poukázal na četné krádeže a ztráty majetku a zajímal se, zda budou přijata 
opatření.  
 
Ing. Klik konstatoval, že trend krádeží a ztrát není rostoucí.   
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti UHK za rok 2004.  
 
Hlasováno: pro: 131, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 
2004. 
 
 
3. Statut Ubytovací komise AS UHK  
 
Mgr. Lounek předložil za nepřítomného předsedu AS UHK novelizovaný Statut Ubytovací 
komise AS UHK. Novelizaci charakterizoval toliko jako dílčí, týkající se především 
aktualizace jmen a funkcí členů příslušné komise.  
 
Po krátké diskusi, které se účastnili Ing. Klik a Mgr. Tikovský, a jež směřovala pouze 
k věcné a terminologické precizaci předpisu, přistoupil senát k hlasování o schválení Statutu 
Ubytovací komise AS UHK.   
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Statut Ubytovací komise AS UHK.  
 
 
 
                                                
1 Odlišné počty hlasujících jsou dány dodatečnými příchody a předčasnými odchody členů AS UHK. 
V průběhu projednávání tohoto bodu se dostavila Ing. Jaroslava Dittrichová.  
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4. Stipendijní řád UHK 
 
Mgr. Lounek představil přítomným předkládaný předpis. Potřeba jeho přijetí je dána nutností 
přizpůsobit předpisy UHK nové reformě systému poskytování dotací na ubytování. Dle 
předsedajícího by senát neměl na tomto zasedání řád ještě schvalovat, neboť prováděcí 
části dokumentu ještě nejsou plně propracovány.  
 
K bodu byla otevřena obsáhlá diskuse, jíž se zúčastnili všichni přítomní, a kterou nebylo 
možné pro množství a různorodost myšlenek strukturovaně zaznamenat. Většina vystoupení 
směřovala k těmto okruhům vyvstalých otázek: 
 

• Míra přiznávání ubytovacího stipendia studentům více než jednoho oboru na stejné 
fakultě, jakož i studentům studujícím současně různé obory na více fakultách UHK. 

• Technické zabezpečení identifikace žadatelů o stipendium na fakultní i univerzitní 
úrovni. 

• Kritéria pro přiznávání stipendií tak, jak je předložila SK AS UHK, a jejich relevance 
a spolehlivost, především kritérium dojezdnosti se zřetelem ke konečné výši 
poskytovaného stipendia. 

• Míra zachování doporučených kritérií MŠMT. 
• Zachování harmonogramu implementace kroků stanoveného usnesením kolegia 

rektorky č. 3/2005. 
 
Z průběhu diskuse vyplynula nutnost projednání a schválení předloženého dokumentu již na 
tomto zasedání. Tuto myšlenku podpořili i přítomní zástupci obou fakult, neboť bude nutné 
co nejdříve po registraci Stipendijního řádu UHK na MŠMT zpracovat a schválit se stejnými 
kritérii stipendijní řády fakult, aby s výsledkem mohli být seznámeni studenti ještě před 
prázdninami. 
 
Proto předsedající Mgr. Lounek navrhl senátu předložený návrh projít bod po bodu, doplnit 
a upravit tak, aby o něm mohlo být hlasováno. V následující diskusi, které se zúčastnila 
většina přítomných senátorů i hostů, byly postupně probrány všechny části, které se týkaly 
ubytovacího stipendia. S upravenými formulacemi řádu souhlasili všichni přítomní. Celý 
inovovaný text  Stipendijního řádu UHK bude o přestávce nakopírován tak, aby jej měli pro 
hlasování všichni senátoři k dispozici. 
 
Před hlasováním o Stipendijním řádu UHK bylo z důvodů časové tísně rektorky UHK do 
programu vřazeno její vystoupení s informacemi ke vzniku třetí fakulty UHK.    
 
Doc. Mikulecká uvedla: 
 

• Dne 5. dubna 2005 Akreditační komise projednala a schválila projekt Fakulty 
humanitních studií UHK.  

 
• Fakulta humanitních studií UHK vznikne k 1. 9. 2005 z Ústavu historických věd a 

Ústavu filosofie, politických a společenských věd Pedagogické fakulty. Bude 
zabezpečovat studijní programy politologie, historie-archivnictví, prezentace 
historických věd, doktorský studijní program české a československé dějiny, na 
fakultu také přejdou habilitační a rigorózní práva v oboru českých dějin. 

 
• Legislativní kroky nutné k založení Fakulty humanitních studií UHK jsou konzultovány 

s dr. Koťátkovou z legislativního odboru MŠMT. Návrh na vznik FHS předloží rektorka 
univerzity AS UHK v květnu. Dnem zřízení fakulty rektor pověří někoho výkonem 
funkce děkana, poté bude zvolen akademický senát fakulty, který zvolí řádného 
děkana.     
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Senát se po diskusi shodl na přestávce v jednání. 
 
Po přestávce se členové AS UHK seznámili s tištěnou formou Stipendijního řádu, která již 
obsahovala jimi navržené připomínky. 
 
Senát přistoupil k hlasování o schválení Stipendijního řádu UHK.  
 
Hlasováno: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Akademický senát UHK jednomyslně schválil Stipendijní řádu UHK. 
 
5. Výjezdní zasedání AS UHK 
 
Mgr. Lounek představil přítomným program a cíle výjezdního zasedání senátu. 
 
Ing. Feltl vyslovil výhrady proti výjezdnímu zasedání, neboť z principu omezuje možnost 
účasti veřejnosti. Domnívá se, že o výjezdním zasedání by měl rozhodovat senát jako celek, 
nikoliv pouze předsednictvo.  
 
Mgr. Lounek názoru oponoval, neb i výjezdní zasedání může být a je otevřené. Vyhověl ale 
žádosti Ing. Feltla a nechal o uskutečnění výjezdního zasedání hlasovat. 
 
Hlasováno: pro: 8, proti: 1, zdržel se: 4 
 
Akademický senát neschválil realizaci výjezdního zasedání. Výjezdní zasedání je zrušeno. 
 
K řešení vzniklé situace byla otevřena diskuse: 
 
R. Šimek upozornil, že o věci se mělo jednat v předstihu.  
 
Ing. Bednářová navrhla jiný název akce. K myšlence přejmenování se připojil i Ing. 
Radocha.  
 
P. Bartoš a S. Nechvílová vysvětlili genezi výjezdních zasedání, která vznikla z iniciativy 
studentů. 
  
Ing. Dittrichová vyslovila výhrady vůči skutečnosti, že nebyl konzultován termín. Rovněž 
zvolené místo (Rokytnice nad Jizerou) není snadno dostupné.    
 
R. Kysilková vysvětlila, že termín i místo jsou optimálním výsledkem diskusí předsednictva 
nad možnostmi jak výjezdní zasedání zrealizovat.  
 
Ing. Feltl navrhl, aby senát vždy hlasoval o neobvyklých aktivitách.   
 
Senát přistoupil k hlasování o zachování akce a jejím přejmenování na pracovní setkání. 
 
Hlasováno: pro: 11, proti: 1, zdržel se1 
 
Akademický senát schválil zorganizování pracovního setkání.2  
 
Ing. Feltl v návaznosti na předchozí konstatoval, že předsednictvo rozhoduje o věcech, které 
by měl řešit celý senát. 
                                                
2 Po hlasování opustil jednání Robin Šimek. 
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6. různé 
 
S. Lásková vystoupila s žádostí o podporu projektu adopce na dálku, který organizuje 
společnost ADRA. Jedna z jeho akcí by se uskutečnila na půdě UHK prostřednictvím 
studentů. Ti by z výtěžku sbírky podporovali jedno potřebné dítě z rozvojové země. 
 
Po krátké diskusi senát vyslovil doporučení rektorce UHK poskytnout záštitu projektu adopce 
na dálku.  
 
 
 
 
Usnesení: 
 
 
1. Akademický senát UHK schvaluje Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2004. 
 
2. Akademický senát UHK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2004. 
 
3. Akademický senát UHK schvaluje Statut Ubytovací komise AS UHK.  
 
4. Akademický senát UHK schvaluje Stipendijní řád UHK. 
 
5. Akademický senát zrušil výjezdní zasedání a schválil zorganizování pracovního setkání za 
účasti hostů v původním termínu. 
 
6. Akademický senát UHK bere na vědomí informaci o výsledku projednávání projektu 
Fakulty humanitních studií UHK v Akreditační komisi vlády ČR. 
 
6. Akademický senát UHK doporučuje rektorce UHK převzít záštitu nad projektem adopce na 
dálku, který se uskuteční na Univerzitě Hradec Králové.  
 
Hlasování o usnesení: 
 
Pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení schváleno jednomyslně.   
         
 

 
 
 
 

 
Mgr. Josef Lounek, v.r. 
místopředseda AS UHK 

 
 
Zapsal: Mgr. Ondřej Tikovský 
 
 


